
 

   

Haveforeningen Kirkevangen Skovvangsvej 49 8200 Aarhus N 
kirkevangenhf@gmail.com 

Referat – Bestyrelsesmøde den 10. oktober 2024 
 
Sted: Reginehøjvej 5 
 
Deltagere: Ulla Holm, Birgit Nielsen, Steen Jensen, B. Eller, Anita Frost og Martin Christensen 
 
Afbud: Anette Eskildsen 
Referent: Martin  
 
Dagsorden: 

1. Referat fra sidste møde 
2. Siden sidst/samt opfølgning 
3. Foreliggende sager 
4. Økonomi 
5. Næste møde 
6. Eventuelt 

 
Ad. 1 
Godkendt uden yderligere bemærkninger. 
Fremover godkender vi via e-mail og gør referatet tilgængelig på hjemmesiden umiddelbart efter 
eventuelle rettelser er indarbejdet. 
 
Ad. 2 & 3 
Henvendelser/klager 
Bestyrelsen har modtaget underretning fra Aarhuskredsen, angående et medlems klage over lidt 
forskellige tiltag. Ulla besvarer henvendelsen og anmoder klageren om at rette henvendelse 
direkte til bestyrelsen fremover. 
Indholdet i en anden henvendelse undersøger vi nærmere, hvilket Ulla orienterer medlemmet om. 
Den verserende sag vedrørende klipning af hækken mellem to specifikke haver er under 
behandling i Aarhuskredsen, hvorfra vi venter besked om vi skal foretage os yderligere på 
nuværende tidspunkt, og i givet fald hvad. 
 
Havesalg/vurdering 

• Have 56 har søgt om byggetilladelse til en eksisterende overdækket terrasse, med henblik 
på ibrugtagningstilladelse og efterfølgende salg. 

• Ibrugtagningstilladelse vedrørende diverse ændringer i bebyggelsen i have 29A er nu på 
plads efter syn. 

• Synsudvalget afviste at syne have 11, da de konstaterede indtil flere bebyggelser, der ikke 
overholder de vedtagne byggeretningslinjer. I stedet blev lejeren af haven pålagt hurtigst 
muligt at lovliggøre denne. I første omgang, dog uden tidsfrist. 

 
Dialog- repræsentantskabsmøde blev afholdt tirsdag den 10. september. Mødet resulterede 
blandt andet i etablering af et udvalg under Aarhuskredsen vedrørende lovlighed af byggeri. 
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Udvalget består af Randi Østergaard, Anita som formand for byggeudvalget, Søren Pedersen fra 
HF-Humlehaven, Christina Aarestrup fra HF-Rugholm og Martin som repræsentant fra HF-
Kirkevangen. 
Udvalget mødes første gang mandag den 4. november og har som opgave at: 

• Arbejde for at bygninger i kolonihaverne under Aarhuskredsen er lovlige. 
• Komme med ideer til hvordan vi fremskynder processen.  
• Klæde foreningerne bedre på til byggesagsarbejdet.  
• Udarbejde redskaber/procedure til foreningernes håndtering af byggesager. Herunder 

mulighed for at anvende standardskrivelser fra henholdsvis Aarhuskredsen og dernæst 
Aarhus Kommune som advarsler.  

• Afdække problemets størrelse i de enkelte foreninger.  
• Overveje en digital form for byggesagsbehandling som supplement til den nuværende 

åbningstids-behandling. Med det formål at gøre byggesagsbehandlingen smidigere for 
kolonisten og minimere presset i åbningstiden.  

• Give input til Aarhuskredsens bestyrelse  
 
Generalforsamlingen i Kolonihaveforbundet deltog Anita i og aflagde en kort beretning om. Der 
var en vis murren i forsamlingen over flere forhold, men som det kan læses på forbundets 
hjemmeside, førte det ikke til kampvalg om formandsposten, da modkandidaten trak sit 
kandidatur. 
Vi afventer de officielle referater og lignende fra mødet. 
 
Fællesarbejdet den 28. september forløb yderst tilfredsstillende. Alle opgaver blev udført og der 
var stor tilslutning fra medlemmerne. 
Rammerne for fællesarbejdet i 2025 fortsætter uændret. Dog vil vi bestræbe os på at påminde om 
dato og opgaver i god tid. 
 
Plantebyttedag og loppemarked forløb meget tilfredsstillende og tænkes gentaget i 2025 med lidt 
småjusteringer og ændret tidsramme. 
 
Høstfesten var ligeledes en hyggelig succes med 27 deltagere. Så stor tak til arrangørerne. Såfremt 
vi også gennemfører høstfest i 2025, skal der dog indgå en eller to fra bestyrelsen i 
arbejdsgruppen for at sikre de organisatoriske rammer lidt bedre. 
 
Havevandring søndag den 13. oktober. Vi mødes ved containeren klokken 1100. 
 
Standerstrygning/sæsonafslutning er fastsat til søndag den 3. november med grillpølser fra 
klokken 1200 og lukning for vandet klokken 1500. 
Steen og Keld er grillmestre og sørger for indkøb af diverse pølser (kylling, okse, gris og evt. 
vegetar) samt tilbehør som aftalt. 
Foreningen giver drikkevarer så længe lager haves. 
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Nyhedsbrev til medlemmerne udsender Ulla om kort tid med indhold som drøftet på mødet. 
Blandt andet om lukning af vand, frostsikring og afslutningsarrangementet den 3. november med 
præmieoverrækkelse. 
Ulla adviserer præmiemodtagerne. 
 
Ny hjemmeside arbejdes der fortsat med. 
Betalingen for hjemmesiden er delt i to rater, og vi tilbageholder sidste rate til vi har en ny brugbar 
platform. 
 
Harven forsøger Steen og Martin at reparere på Værkstedet i Østergade i løbet af vinteren. 
Foreningen betaler det nødvendige årskontingent til Værkstedet for Steen i den sammenhæng. 
 
Snerydning/saltning bestiller Ulla ved Clausen som i sidste sæson. 
 
Ad. 4 
Intet nyt. 
 
Ad. 5  
Fremtidige bestyrelsesmøder afholdes første torsdag i hver måned. Juli undtaget. 
Næste møde er således torsdag den 7. november fra klokken1330 hos Ulla, Skovvangsvej 182. 
Afbud fra Eller. 
 
Ad. 6 
Vi drøftede muligheden for at afholde en ”åben have” dag i 2025, som forslået på 
generalforsamlingen i år. Vi går alle i tænkeboks for at finde en praktisk løsning, da vi finder ideen 
rigtig god. Endog med mulighed for inddragelse af andre haveforeninger på sigt. 
 
Martin mangler at indhente pris på stort (A2 eller A1) skilt med kort over haveforeningen til 
placering ved den første indkørsel til området fra Skovvangsvej, som aftalt på sidste 
bestyrelsesmøde. 
 
Ellers intet at bemærke. 


